
6.C v Horním Maršově, aneb Škola pro udržitelný život pokračuje 

6.C si 22. ledna vyrazila do Horního Maršova na třídenní pobyt. Pobyt byl zaměřen na změnu klimatu a 

možnosti zmírnění jejích dopadů na nás. Cesta byla dlouhá, ale bonusem bylo, že jsme se svezli v několika 

dopravních prostředcích – vlak, metro, autobus.  

První den, hned po příjezdu jsme si dali výborný oběd a ubytovali se. Hned po tom se šlo na výlet na kopec 

Rýchory, podmínky při výstupu byly náročné, ale za finální výhled nám to stálo. Po cestě jsme si stihli 

zahrát hru na spolupráci. Nakonec přišlo to nejlepší, a to sice cesta dolů, na které jsme mohli využít ježdíky. 

Po večeři nám lektorka paní Milada řekla něco o klimatické změně, zahráli jsme si další hru na spolupráci a 

jako zakončení večera jsme si tvořili myšlenkovou mapu, která se týkala změny klimatu. 

 Druhý den ráno po snídani, se hrála simulační hra Podnebín. Každá dvojice řídila vlastní obec, kterou se 

snažila zabezpečit proti důsledkům klimatické změny. Vyzkoušeli jsme si, že není snadné hospodařit 

s rozpočtem obce, zavádět vhodná opatření a zároveň udržet spokojené obyvatele. Po obědě a poledním 

klidu, byl program s lektorem panem Jáchymem. Šli jsme na procházku kolem Horního Maršova a hledali 

jsme právě opatření, se kterými jsme se seznámili při dopolední hře, v reálné obci. A jako poslední aktivitu 

po večeři jsme sehráli divadlo na téma reklamy na změnu klimatu. Zjistili jsme, že všichni, co jeli na pobyt, 

jsou vynikající herci. 

Poslední den jsme si přivstali a čekali nás poslední chvíle v Maršově. Po snídani přišlo celkové shrnutí a 

zhodnocení. Cesta autobusem byla dlouhá, ale díky kamarádům se dala lehce zvládnout, poté cesta metrem 

do obchodního centra Paladium, kde jsme si dali všichni oběd. Poté jsme se svezli tramvají a čekala nás 

cesta posledním dopravním prostředkem, vlakem. Z pobytu víme, že změně klimatu můžete zabránit 

například jízdou MHD, a proto jsme nejeli každý samostatně autem.  

Z výletu jsme si přivezli spoustu inspirací na vylepšení naší školy, ale také pro náš projekt Školy 

udržitelného života, ve kterém bude celá naše třída pokračovat do konce školního roku. 

Za všechny účastníky můžeme říct, že se výlet moc povedl, všichni byli v dobré náladě a náramně si to užili. 

Doufáme, že budeme moct jet znovu a že nás pojede více. 

  

S pozdravem 6.C 

 

 

 

 

 


